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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi indokolja a Felső-Szabolcsi Kórház átadását a 
Magyarországi Sajátjogú Metropolita Egyház részére? Nem fog-e az átadás problémát okozni
az egészségügyi ellátás színvonalában? Mennyiben szolgálja a döntés a térség lakóinak 
érdekét? Előzetesen egyeztettek-e a helyi önkormányzatokkal, illetve a helyi lakossággal az 
átadásról? Az állam tulajdonában marad-e a kórház?”" 

dr. Gyüre Csaba
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Magyarország Alaptörvénye 7. cikk (2) bekezdése, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről 
szóló 10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124. §-a alapján kérdést kívánok benyújtani az Emberi 
Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium 
vezetőjéhez

„Mi indokolja a Felső-Szabolcsi Kórház átadását a Magyarországi Sajátjogú Metropolita 
Egyház részére? Nem fog-e az átadás problémát okozni az egészségügyi ellátás 
színvonalában? Mennyiben szolgálja a döntés a térség lakóinak érdekét? Előzetesen 



egyeztettek-e a helyi önkormányzatokkal, illetve a helyi lakossággal az átadásról? Az állam 
tulajdonában marad-e a kórház?”

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

A médiából jutott tudomásomra, hogy a Felső-Szabolcsi Kórház fenntartója 2021. július 1-től a 
Magyarországi Sajátjogú Metropolita Egyház (4025 Debrecen, Árpád u. 26. sz.) lesz. Az átadás 
ingyenesen történik. Ennek ténye már a Magyar Közlönyben is megjelent (1216/2021.(IV.29.) 
Korm. határozat).

A térség lakosságát nagyon érdekli, hogy a fenntartói jog átadása milyen hatással lesz az 
egészségügyi ellátásra, garantált-e, hogy az átadás után fennmarad az ellátások jelenlegi színvonala,
esetleg emelkedik vagy romlik? Nem lesz-e szűkítés az ellátások területén, várható-e esetlegesen 
osztálybezárás? Továbbá garantált-e az ott dolgozók munkajogi biztonsága, nem fognak-e 
esetlegesen csökkenni a munkabérek, valamint pótlékok, várható-e létszámcsökkentés? Ezek és 
még sok más is foglalkoztatja a helyieket. Úgy érezzük, hogy a mai napig sem a kormánytól, sem a 
helyi önkormányzattól nem kapott megnyugtató magyarázatot a lakosság a fenntartói jog átadás 
miértjéről, illetve következményeiről. A fenntartói jogot átadó kormányhatározat erre vonatkozóan 
– egy fél mondat kivételével - utalást nem tartalmaz.

A térség egészségügyi ellátása színvonalának legmeghatározóbb intézménye a Felső-Szabolcsi 
Kórház. Ezért is kiemelkedő fontosságú a kórház jövője, amely minden Felső-Szabolcsban élő 
embert érdekel, mivel mindenkit közvetlenül érint.

A fentiek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy mi indokolja a Felső-Szabolcsi Kórház 
átadását a Magyarországi Sajátjogú Metropolita Egyház részére? Nem fog-e az átadás problémát 
okozni az egészségügyi ellátás színvonalában? Mennyiben szolgálja a döntés a térség lakóinak 
érdekét? Előzetesen egyeztettek-e a helyi önkormányzatokkal, illetve a helyi lakossággal az 
átadásról? Az állam tulajdonában marad-e a kórház?”

Várom megtisztelő érdemi válaszát.

Budapest 2021. május 5.

Tisztelettel:

Dr. Gyüre Csaba
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